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From the direct management system to the delegation system for
public utilities : what effectiveness?

Summary:

Public utilities are considered as manifestations of the state’s interference in the
social life of individuals on the basis of a set of considerations, including that the
state is the originator of these utilities, the realization of the idea of the public good,
in addition to carrying out the function of management, which is called the model of
the interfering state.

However, this system has proven its failure to lead the state within the
framework of the social and economic development project. However, the
multiplicity of the scope of its functions, in addition to opening up areas for
competition and the increasing burden of public expenditures, made the state abandon
the management of some public utilities, which was embodied in the system of
authorizing public utilities.

Keywords:

Delegation, public utilities, public interest, the state, management.

Du systéme de gestion directe au systeme de délégation des services
publics : quelle efficacité ?
Résumé :

Les services publics sont considérés comme des manifestations de 1'ingérence
de 1'Etat dans la vie sociale des individus sur la base d'un ensemble de considérations,
notamment que I'Etat est & l'origine de ces services publics, la réalisation de 1'idée de
bien public, en plus a remplir la fonction de gestion, qui est appelée le modele de
I'état perturbateur.

Cependant, ce systéme a prouvé son incapacité a piloter 'Etat dans le cadre
du projet de développement économique et social. Cependant, la multiplicité de
I'étendue de ses fonctions, outre l'ouverture des espaces a la concurrence et la charge
croissante des dépenses publiques, fait abandonner a I'Etat la gestion de certains
services publics, ce qui s'incarnait dans le systéme d'autorisation des services publics.
Mots-clés :

Délégation, services publics, intérét public, Etat, gestion.
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